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REVISTA PRESEI 
 

 Ministrul Muncii: Pilonul II de pensii nu se desfiinţează. În 2019 dăm 8,6 miliarde de lei/ Budăi: Este decizia 
preşedintelui Iohannis dacă vom mări sau nu alocaţiile copiilor 
Ministrul Muncii, Marius Budăi, a declarat, miercuri, că Pilonul II de pensii nu se desfiinţează „aşa cum s-a 
vehiculat în spaţiul public”, iar în 2019 va fi plătită către administratorii Pilonului II suma de 8,65 miliarde de lei. 
„Proiectul de buget al asigurărilor sociale de stat pentru anul 2019 prevede sumele necesare pentru majorarea 
punctului de pensie, conform Programului de Guvernare şi aşa cum am promis, de la 1 septembrie 2019, de la 
1.100 de lei la 1.265 de lei. Veniturile bugetare estimate în anul 2019 sunt de 71,84 miliarde de lei, în creştere cu 
12,45% faţă de anul anterior. După cum bine ştiţi, în anul 2019 nu avem nevoie de subvenţii de la bugetul de stat 
pentru plata pensiilor, ba chiar, dimpotrivă, estimăm că vom încheia anul cu excedent, pentru prima dată din 
2006”, a declarat, miercuri, ministrul Muncii, Marius Budăi. 
Ministrul Muncii mai susţine că în 2019 se va plăti către administratorii Pilonului II de pensii suma de 8,65 miliarde 
lei. 
„Tot în pofida a ceea ce spun «clarvăzătorii» de serviciu, suma care va fi plătită, în 2019, către administratorii 
Pilonului II de pensii este de 8,65 miliarde de lei, faţă de 7,71 miliarde lei, cât a fost în anul 2018. Iată că nu 
desfiinţăm Pilonul II, aşa cum am tot auzit în spaţiul public, ba chiar acesta va primi sume mai mari, aşa cum şi în 
2018 a primit sume mai mari decât în 2017”, a mai declarat Budăi. 
Marius Budăi: Este decizia preşedintelui Iohannis dacă vom mări sau nu alocaţiile copiilor 
Ministrul Muncii, Marius Budăi, a declarat, miercuri, într-o conferinţă de presă, că majorarea alocaţiilor pentru 
copii va intra în vigoare doar după ce preşedintele Iohannis va promulga Legea bugetului. Guvernul a adoptat, 
marţi, o Ordonanţă care prevede majorarea alocaţiilor. 
„Ca urmare a deciziei Parlamentului României, de suplimentare a bugetului Ministerului Muncii şi Justiţiei Sociale, 
cu suma de 2,13 miliarde lei, în vederea majorării alocaţiilor de stat pentru copii, prin Legea Bugetului pe anul 
2019, MMJS a întocmit un proiect de ordonanţă de urgenţă de modificare a Legii 61/1993 şi a Legii 448/2006, 
care reglementează, în prezent, plata acestor drepturi”, a declarat, miercuri, Marius Budăi, într-o conferinţă de 
presă. 
Potrivit ministrului, ca Ordonanţa să poată fi aplicabilă, preşedintele Klaus Iohannis trebuie să promulge Legea 
bugetului. 
„Ordonanţa a fost adoptată ieri, dar pentru a putea face plata alocaţiilor de stat mărite pentru copii este necesar 
ca preşedintele Klaus Iohannis să promulge Legea bugetului. Pentru a nu ajunge în pericolul de a nu plăti alocaţiile 
mărite am scris în Ordonanţă că acestea se măresc începând cu data de 1 a lunii următoare celei în care se 
promulgă Legea Bugetului. În lipsa bugetului, nu le putem mări fiindcă am încălca Legea responsabilităţii fiscal-
bugetare. Este, aşadar, decizia preşedintelui Iohannis, acum, dacă vom mări sau nu alocaţiile copiilor”, a mai 
declarat Budăi. 
Marius Budăi: S-au finalizat negocierile cu Parlamentul European pe Directivele privind piaţa muncii 
Ministrul Muncii, Marius Budăi, a declarat, miercuri, că s-au finalizat negocierile cu Parlamentul European în ceea 
ce priveşte câteva directive, printre care cea care se referă la echilibrul între viaţa profesională şi cea de familie 
sau Directiva privind expunerea la agenţi cancerigeni. 
„Ministerul Muncii a reuşit să finalizeze negocierile cu Parlamentul European pe toate cele patru directive şi 
regulamente pentru care şi-a luat angajamentul, pentru perioada în care România deţine Preşedinţia Consiliului 
Uniunii Europene. Şi asta în doar şase săptămâni. Mă refer aici la Directiva privind echilibrul dintre viaţa 
profesională şi cea de familie, Directiva privind expunerea lucrătorilor la agenţi cancerigeni, Directiva privind 
creşterea transparenţei şi predictibilităţii la locul de muncă şi Propunerea de regulament de instituire a Autorităţii 
Europene a Muncii”, a declarat, miercuri, ministrul Muncii, Marius Budăi. 
Potrivit acestuia, Directiva privind echilibrul dintre viaţa profesională şi cea de familie încurajează participarea 
femeilor pe piaţa muncii şi o împărţire egală a responsabilităţilor între femei şi bărbaţi în familie şi contribuie, de 
asemenea, la micşorarea diferenţelor salariale dintre femei şi bărbaţi. 
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„Acordul politic obţinut reprezintă un real succes la nivelul UE în ceea ce priveşte politicile din domeniul social şi 
asigură un pachet de drepturi concrete pentru cetăţenii europeni. Scopul directivei este acela de a îmbunătăţi 
accesul părinţilor angajaţi şi al îngrijitorilor pe piaţa muncii şi introduce o serie de standarde minime la nivelul UE, 
în ceea ce priveşte concediul de creştere a copilului, concediul de paternitate, concediul pentru îngrijitori şi 
aranjamentele de muncă flexibile”, a declarat Budăi. 
Potrivit sursei citate, Directiva privind expunerea lucrătorilor la agenţi cancerigeni va îmbunătăţi condiţiile de 
muncă pentru lucrătorii din întreaga UE şi va preveni peste 22.000 de cazuri de boli profesionale. 
„Prin această Directivă, se propune reducerea expunerii profesionale la cinci agenţi chimici cancerigeni şi 
stabilirea de valori-limită de siguranţă. Cei cinci agenţi cancerigeni vizaţi sunt: cadmiul şi compuşii săi anorganici, 
beriliul şi compuşii săi anorganici, acidul arsenic şi sărurile acestuia, precum şi compuşii anorganici de arsen”, a 
mai declarat Budăi. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Decizia președintelui privind bugetul pe 2019 va fi anunțată zilele următoare. Klaus Iohannis atrage atenția că 
proiectul adoptat de Parlament pune în pericol stabilitatea economică a țării 
Președintele Klaus Iohannis critică bugetul pentru 2019, dar nu anunță încă dacă promulgă legea sau nu. A 
transmis prin purtătorul de cuvânt că bugetul nu este destinat dezvoltării și progresului României, ci bunăstării 
PSD. Pe de altă parte, reprezentanţii alianţei de la guvernare spun că toate criticile sunt declaraţii politice, fără 
argumente. 
Șeful statului atrage atenția că bugetul nu este dedicat investițiilor, ci mai degrabă este buget de austeritate. Și în 
2019 rămân acut subfinanțate sectoare prioritare, precum Sănătatea, Educația și Infrastructura, consideră 
președintele. 
Mădălina Dobrovolschi, purtătorul de cuvânt al președintelui României: "Însăilarea neprofesionistă trecută pe 
repede înainte de PSD prin Parlament, fără dezbateri reale, pune în pericol stabilitatea economică a României". 
Daniel Zamfir, senator ALDE: "Este bugetul cu veniturile cele mai mari, bugetul în care s-au alocat cei mai mulți 
bani pentru investiții, sigur, sunt sectoare unde nu s-au alocat bani, dar asta nu înseamnă că, per ansamblu, 
putem discuta de austeritate". 
Potrivit Președinției, bugetul amputează investițiile la nivel local și transferă unele servicii sociale în sarcina 
bugetelor locale. Sunt puse astfel sub semnul întrebării fondurile necesare persoanelor cu dizabilități, de 
exemplu. Ministrul Muncii da însă asigurări că vor fi bani pentru toate aceste plăţi. 
Marius Budăi, ministrul Muncii: "Primăriile vor fi obligate să achite cu prioritate aceste cheltuieli. Dacă impozitul 
pe venit nu asigură, avem reechilibrarea din cota defalcată de TVA. Și dacănici de-aici nu vom avea suficienți bani, 
va interveni bugetul de stat". 
Opoziția susține însă punctul de vedere al președintelui. 
Raluca Turcan, deputat PNL: "Sănătatea, Educația, Infrastructură, Administrația Publică Locală sunt sacrificate prin 
acest buget. Or, aici trebuie preocupare din partea guvernanților, dacă vrem ca România să aibă vreo șansă să se-
apropie măcar de media nivelului de trăi din UE". 
Cristina Prună, deputat USR: "Se bazează pe o creștere economică ireală, de 5,5%, în condițiile în care Comisia 
Europeană a spus că România va avea o creștere de 3,8%". 
De promulgarea bugetului depinde creșterea alocațiilor pentru copii de la 1 martie. Președintele urmează să ia o 
decizie în privința Legii bugetului de stat în zilele următoare. 
Declarația de presă susținută de Purtătorul de cuvânt al Președintelui României, Mădălina Dobrovolschi 
- Au trecut 3 luni, subliniez, 3 luni de când PSD trebuia să prezinte public proiectul de buget pentru acest an! Abia 
astăzi bugetul de stat pentru anul 2019 a ajuns la Președintele României pentru promulgare. 
- Președintele României, domnul Klaus Iohannis, atrage încă o dată atenția că bugetul de stat pentru anul 2019 nu 
este destinat dezvoltării și progresului României, ci bunăstării PSD. 
- Bugetul pentru anul 2019, croit din imaginația PSD pe baza unor cifre exagerat de optimiste, reprezintă o nouă 
dovadă a iresponsabilității și modului defectuos prin care social-democrații au decis să guverneze România. În 
pofida numeroaselor semnale de alarmă cu privire la sustenabilitate, PSD a mers înainte cu bugetul, așa cum a 
decis de fapt grupul restrâns de la vârful acestui partid, care are interese paralele cu cele ale românilor. 
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- Bugetul de stat pentru anul 2019 face rabat de la cele mai elementare condiții de legalitate și procedură. 
- Întârzierea neexplicată nici până în prezent a bugetului denotă de fapt lipsa de soluții a Guvernului PSD, soluții 
pentru problemele reale ale cetățenilor. Un Guvern care și-a demonstrat în repetate rânduri limitele, un Guvern al 
imposturii, incompetenței, care a picat cu brio, iată, și acest test important - acela de a construi un buget credibil, 
sustenabil și la timp pentru nevoile românilor. 
- Mai grav, la baza elaborării sale nu au stat prioritățile României, ci nevoile PSD de a aloca banii publici în mod 
discreționar, în propriul beneficiu politic și pentru a asigura resurse pentru clientelă. 
- Însăilarea neprofesionistă trecută pe repede înainte de PSD prin Parlament, fără dezbateri reale, pune în 
pericol stabilitatea economică a României. Președintele Klaus Iohannis subliniază că bugetul votat de către 
coaliția majoritară este presărat cu estimări suprarealiste și, de fapt, nu ține cont de contextul economic. Taxele 
și impozitele majorate de PSD, dobânzile mai mari, prețurile care au crescut constant, reducând, de fapt, puterea 
de cumpărare, sunt elemente care arată că și în 2019 situația economică va fi mult sub așteptările pe care, de 
fapt, se bazează Guvernul. 
- Președintele României consideră că este ridicol să caracterizezi bugetul pe 2019 drept un buget dedicat 
investițiilor, când cifrele indică un buget mai degrabă de austeritate, cu finanțare de subzistență, cu zero investiții 
pe anumite zone, cu nevoia de reorganizări și chiar disponibilizări generate de lipsa de fonduri pentru cheltuielile 
curente. 
- În realitate, bugetul amputează investițiile din fonduri naționale la nivel local față de anul precedent și 
introduce prevederi bugetare «din pix» în privința fondurilor europene. Sunt prevederi lipsite de credibilitate în 
raport cu capacitatea scăzută a guvernului, deja demonstrată, de absorbție a acestora. Pentru ca România să se 
modernizeze, ar fi trebuit ca fondurile să fie alocate către programe de investiții reale, nu către camarila de partid. 
- Dacă prin asumarea acestui buget al subdezvoltării, PSD nu a făcut decât să își demonstreze încă o dată 
iresponsabilitatea politică, Partidul Național Liberal a obținut o victorie importantă în Parlament pentru milioane 
de familii din România. Susținerea și adoptarea amendamentului PNL de majorare a alocațiilor pentru copii este o 
măsură necesară și mai mult decât binevenită, care, în mod condamnabil, să ne amintim, s-a lovit de opoziția 
fermă a Partidului Social Democrat. 
- Președintele Klaus Iohannis subliniază că nicăieri în programul de guvernare nu sunt menționate creșterile 
enorme de fonduri alocate partidelor parlamentare, creșteri care se regăsesc în bugetul de stat pe anul în curs și 
de care PSD profită în cea mai mare măsură. De asemenea, programul de guvernare al PSD nu include nici 
transferarea unor servicii sociale în sarcina bugetelor locale, schimbare prin care bugetele locale resimt presiuni 
bugetare suplimentare, cu efectul sacrificării investițiilor indispensabile pentru calitatea vieții cetățenilor la nivelul 
comunităților locale. 
- În schimb, și în 2019 rămân acut subfinanțate sectoare cu adevărat prioritare, precum sănătatea, educația, 
infrastructura, de a căror dezvoltare ar beneficia, evident, toții românii. Din cauza propriei incompetențe în 
gestionarea banilor publici, PSD în pană de soluții. Este elocvent cazul bugetelor administrațiilor locale, pe seama 
cărora s-a realizat în acest an închiderea în ținta de deficit a bugetului național. 
- Președintele României avertizează că efectele acestei situații sunt dintre cele mai grave, în condițiile în care 
ajung să fie puse sub semnul întrebării alocările fondurilor necesare persoanelor cu dizabilități, fapt care ar afecta 
sute de mii de familii. PSD dă dovadă de o indiferență crasă față de persoanele cu dizabilități, pe care le lasă în 
grija autorităților locale, dar nu se asigură că există fonduri necesare pentru aceste plăți. 
- Având în vedere toate aceste elemente, Președintele României urmează să ia o decizie în privința Legii bugetului 
de stat și Legii bugetului asigurărilor sociale de stat, pe care o va anunța public în zilele următoare. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Ordonanţele adoptate marţi, publicate în Monitorul Oficial. Ce prevederi se modifică 
Ordonanţele de Urgenţă pentru modificarea legilor justiţiei şi privind procedura de desemnare a procurorului 
european din partea României au fost publicate, miercuri seară, în Monitorul Oficial. Cele două Ordonanţe au fost 
adoptate marţi, în şedinţa de Guvern. 
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Cele două Ordonanţe de Urgenţă, cea privind procedura de desemnare a procurorului european care să 
reprezinte România în Parchetul European şi cea privind modificarea legilor justiţiei au fost publicate, miercuri 
seară, în Monitorul Oficial. 
OUG pentru legile justiţiei prevede o serie de modificări, precum numirea procurorilor de rang înalt sau chiar 
atribuţiile şefului Secţiei de anchetă. Documentul mai vizează şi aspecte privind concursul de admitere la Institutul 
Naţional al Magistraturii. 
OUG pe Legile justiţiei adoptată marţi conţine şi o modificare care priveşte numirea în funcţie a procurorilor de 
rang înalt: „Alineatul (1) al art. 54 se modifică: (1) Procurorul general al Parchetului de pe lângă Înalta Curte de 
Casaţie şi Justiţie, prim-adjunctul şi adjunctul acestuia, procurorul şef al Direcţiei Naţionale Anticorupţie, adjuncţii 
aecstuia, procurorul şef al Direcţiei de Investigare a Infracţiunilor de Criminalitate Organizată şi Terorism, adjuncţii 
acestuia, precum şi procurorii şefi de secţii ai acestor parchete, sunt numiţi de Preşedintele României, la 
propunerea ministrului justiţiei, cu avizul Plenului Consiliului Superior al Magistraturii, dintre procurorii în funcţie 
sau dintre judecătorii care au îndeplinit funcţia de procuror, pentru un mandat de 3 ani, cu posibilitatea reinvestirii 
o singură dată”, se arată în proiectul obţinut de MEDIAFAX. 
Până în prezent, şefii de parchete erau numiţi cu aviz de la Secţia de Procurori a CSM. Totodată, documentul mai 
arată că Şeful Secţiei de anchetare a magistraţilor poate dispune în cazul soluţiilor cauzelor. 
Tudorel Toader a anunţat, marţi, că OUG privind modificarea legilor justiţiei arată că procurorii delegaţi în funcţii 
de conducere rămân 45 de zile de la publicarea documentului în Monitorul Oficial, după care posturile trebuie 
ocupate potrivit legii.Pentru aceste funcţii pot candida şi judecătorii. 
În ceea ce priveşte OUG pentru desemnarea propunerilor pentru Parchetul European, Toader a explicat, marţi, că 
actul normativ nu vizează şi selecţia şefului Parchetului European, ci doar cea privind reprezentantul României 
pentru această instituţie. 
„România trebuie sa desemneze trei candidaţi pentru funcţia de procuror european. Trebuie ca aceşti trei 
candidaţi sa îi trimitem până pe data de 31 martie. Termenul scurt justifică adoptarea Ordonanţei de Urgenţă. Va 
fi ales un procuror. La nivelul Ministerului Justiţiei se va desfasura procedura de selecţie, nu la CSM sau in alta 
parte. Va exista câte un procuror european din partea fiecărui stat membru. Poate participa, candida un procuror, 
dar şi un judecător. Procurorul european poate fi un actual judecător sau procuror”, a mai spus Toader. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Secția pentru procurori a CSM convoacă adunările generale pentru un punct de vedere pe modificările legilor 
justiției 
Secţia pentru procurori a Consiliului Superior al Magistraturii a decis miercuri convocarea adunărilor generale ale 
procurorilor pentru formularea unui punct de vedere privind modificările aduse legilor justiţiei prin ordonanţa de 
urgenţă adoptată de guvern cu o zi în urmă. 
"În şedinţa din data de 20 februarie, Secţia pentru procurori a hotărât convocarea adunărilor generale ale 
procurorilor în vederea formulării unui punct de vedere referitor la modificările legilor 303/2004, 304/2004 şi 
317/2004, aduse prin OUG adoptată în şedinţa de Guvern din data de 19 februarie, modificări care privesc 
activitatea Ministerului Public", se arată într-un comunicat citat de Agerpres. 
Secţia pentru procurori a CSM a transmis marţi că modificările aduse de guvern legilor justiţiei privind delegarea 
în toate funcţiile din cadrul Ministerului Public pentru care numirea se face de preşedinte sunt de natură să 
afecteze grav activitatea Parchetelor. 
"Facem precizarea că membrii Secţiei au luat la cunoştinţă de conţinutul ordonanţei de urgenţă în data de 18 
februarie, când a fost transmisă la Consiliu pentru avizare. Membrii procurori nu au avut cunoştinţă de vreun 
demers instituţional, altul decât cel privind amânarea intrării în vigoare a dispoziţiilor privind admiterea la 
Institutul Naţional al Magistraturii şi cu atât mai puţin de conţinutul acestor propuneri despre care se susţine că ar 
aparţine Consiliului Superior al Magistraturii", precizau reprezentanţii Secţiei într-un comunicat de presă. 
Potrivit sursei citate, avizarea numirii procurorilor în funcţiile înalte, în acord cu recomandările MCV, ale Comisiei 
de la Veneţia şi principiul legal al separării carierelor, instituit prin articolul 3 din Legea 303/2004, trebuie să 
rămână în competenţa Secţiei pentru procurori, iar selecţia candidaţilor să fie făcută exclusiv din rândul 
magistraţilor procurori. 
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"Atragem atenţia că modificarea dispoziţiilor legale care permiteau delegarea în toate funcţiile pentru care 
numirea se face de preşedintele României este de natură să afecteze grav activitatea Parchetelor, în contextul în 
care instituţia delegării este menită a genera tocmai soluţii rapide în situaţii de urgenţă provocate de o vacantare 
intempestivă a unui post de conducere", se arată în comunicat. 
De asemenea, procedura de numire prevăzută de lege este una de durată, ce presupune parcurgerea mai multor 
etape şi participarea mai multor autorităţi publice, context în care se poate ajunge la situaţii în care, pe perioade 
relevante de timp, la conducerea unor structuri importante din Ministerul Public să nu se găsească nicio persoană, 
atrage atenţia CSM. 
"Astfel de situaţii ar pune Ministerul Public în imposibilitatea de a-şi realiza însăşi atribuţiile specifice prevăzute de 
Constituţia României şi legile organice, anume de a reprezenta interesele generale ale societăţii şi a apăra ordinea 
de drept, precum şi drepturile şi libertăţile cetăţenilor", menţionează sursa citată. 
Guvernul a adoptat marţi o OUG care modifică legile Justiţiei şi care se referă, printre altele, la delegările în funcţii 
de conducere de rang înalt din cadrul Ministerului Public, a anunţat ministrul Tudorel Toader. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 UNJR critică OUG pe legile justiţiei şi cere Guvernului să revină. „Se încalcă un principiu important şi 
reprezintă un pas enorm înapoi” 
OUG pe legile justiţiei conţine o serie de prevederi care încalcă principiul separării carierei judecătorilor de cea a 
procurorilor şi modifică condiţiile de accedere la instanţa supremă, reprezentând un pas enorm înapoi faţă de 
formă anterioară a statutului acestor două profesii, avertizează UNJR. 
Uniunea Naţională a Judecătorilor din România solicită, prin intermediul unui comunicat de presă remis 
MEDIAFAX, Guvernului Dăncilă să revină de îndată asupra acestor prevederi, înainte că acestea să producă efecte 
negative iremediabile: 
1. Încălcarea separării carierei judecătorilor de cea a procurorilor 
UNJR arată că un principiu de baza introdus prin modificările aduse legilor justiţiei în 2017-2018 a fost “separarea 
carierelor” judecătorilor de a procurorilor, pentru a se elimina, odată pentru totdeauna, confuzia dintre cele două 
cariere din autoritatea judecătorească, independente una de cealaltă. 
Textul actual din art. 1 al Legii 303/2004, introdus în urmă modificărilor la legile justiţiei, prevede: 
“(2) Cariera judecătorului este separată de cariera procurorului, judecătorii neputând interfera în carieră 
procurorilor şi nici procurorii în cea a judecătorilor.“ 
Această modificare a fost propusă de un judecător şi a fost susţinută în dezbaterile din Parlament de către 
Uniunea Naţională a Judecătorilor din România, ca soluţie pentru întărirea statutului ambelor profesii, atât a 
judecătorilor, cât şi a procurorilor, iar pe baza acestui principiu fundamental, arată reprezentanţii UNJR, s-au 
modificat toate cele trei legi ale justiţiei, competenţele Plenului CSM în materie de carieră a judecătorilor şi 
procurorilor fiind date Secţiilor CSM, în funcţie de profesie. 
Or, prezenţa ordonanţă de urgenţă introduce două modificări în art. 54 alin. (1) din Legea 303/2004 care încalcă 
fundamental acest principiu al “separării carierelor”, astfel: 
Versiunea anterioară: 
“(1) Procurorul general al Parchetului de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie, prim-adjunctul şi adjunctul 
acestuia, procurorul şef al Direcţiei Naţionale Anticorupţie, adjuncţii acestuia, procurorul şef al Direcţiei de 
Investigare a Infracţiunilor de Criminalitate Organizată şi Terorism, adjuncţii acestuia, precum şi procurorii şefi de 
secţii ai acestor parchete, sunt numiţi de Preşedintele României, la propunerea ministrului justiţiei, cu avizul Secţiei 
pentru procurori a Consiliului Superior al Magistraturii, dintre procurorii care au o vechime minimă de 15 ani în 
funcţia de judecător sau procuror, pe o perioadă de 3 ani, cu posibilitatea reînvestirii o singură dată.” 
Modificările aduse prin OUG 7/2019: 
“Procurorul general al Parchetului de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie, primadjunctul şi adjunctul 
acestuia, procurorul şef al Direcţiei Naţionale Anticorupţie, adjuncţii acestuia, procurorul şef al Direcţiei de 
Investigare a Infracţiunilor de Criminalitate Organizată şi Terorism, adjuncţii acestuia, precum şi procurorii şefi de 
secţii ai acestor parchete, sunt numiţi de Preşedintele României, la propunerea ministrului justiţiei, cu avizul 
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Plenului Consiliului Superior al Magistraturii, dintre procurorii în funcţie sau dintre judecătorii care au îndeplinit 
funcţia de procuror, pentru un mandat de 3 ani, cu posibilitatea reînvestirii o singură dată.” 
Ca atare, avertizează Uniunea Naţională a Judecătorilor din România, se modifică competenţa de avizare a 
propunerilor pentru ocuparea funcţiilor de cel mai înalt grad în parchete, aceasta trecând de la Secţia pentru 
procurori la Plenul Consiliului Superior al Magistraturii. 
"În al doilea rând, se conferă posibilitatea unui judecător, care a fost procuror în trecut, să devină şef într-un 
parchet, fapt ce reprezintă o încălcare gravă a separării carierelor", potrivit UNJR. 
2. Modificarea condiţiei vechimii pentru a accede la Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie 
O altă modificare care încalcă principiul separării carierelor este, potrivit Uniunii, cea făcută la art. 52 alin. (3) din 
Legea 303/2004, prin care s-a modificat condiţia vechimii pentru a accede la Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie. 
Astfel, dacă în formă anterioară a legii se spunea că pot accede la ÎCCJ numai judecătorii care “au o vechime 
efectivă în funcţia de judecător de cel puţin 18 ani”, acum articolul s-a modificat astfel: “au o vechime de cel puţin 
18 ani în funcţiile prevăzute la art. 44 alin. (1)”. 
"Cu alte cuvinte, vechimea efectivă de 18 ani ca judecător, pentru a accede la ÎCCJ, a devenit vechime de 18 ani ca 
procuror sau că judecător. După ce, în urma unui proces legislativ dificil şi de durată, au fost modificate legile 
justiţiei şi au fost corectate textele ce permiteau confuzia între cariera judecătorilor şi cea a procurorilor, printr-o 
simplă ordonanţă, emisă fără nici o consultare publică, Guvernul Dancilă a şters modificări fundamentale pentru 
statutul judecătorilor şi procurorilor. Profesia judecătorilor este diferită de cea a procurorilor, deoarece în timp ce 
judecătorii înfăptuiesc justiţia, procurorii sunt participanţi în proces, contribuind la înfăptuirea ei. Este imperativ, 
de aceea, ca accederea la cea mai înalta instanţă din România să se facă de judecători ce au dobândit experienţă 
cerută de lege strict în această profesie", arată Uniunea Naţională a Judecătorilor din România, în comunicatul de 
presă remis MEDIAFAX. 
Chiar dacă ordonanţa adoptată conţine şi prevederi necesare, arată Uniunea, modificările criticate anterior însă, 
alături de altele ce privesc cariera şi activitatea parchetelor, "au efecte negative profunde, astfel încât se impune 
de urgenţă abrogarea acestor modificări". 
"Dacă Guvernul Dăncilă ar fi pus această ordonanţă în dezbatere publică şi ar fi dat timp pentru a primi aviz de la 
Consiliul Superior al Magistraturii şi observaţii de la asociaţiile profesionale, actul normativ putea fi adoptat într-o 
formă care să nu aducă o atingere gravă şi imprevizibilă statutului judecătorilor şi procurorilor", mai transmite 
UNJR. 
Astfel, Uniunea cere Guvernului Dăncilă să revină de îndată asupra acestor modificări şi să le abroge înainte de a 
produce efecte negative iremediabile. 
Ordonanţa de Urgenţă pentru modificarea legilor justiţiei a fost publicată, miercuri seară, în Monitorul Oficial, ea 
fiind adoptată marţi, în şedinţa de Guvern. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Comisia Europeană cere explicaţii României cu privire la modificările făcute prin OUG pe legile Justiţiei 
Comisia Europeană va solicita explicaţii Guvernului României privind modificările recente introduse de OUG pe 
legile Justiţiei adoptată marţi de Guvern. Acestea par să fie în contradicţie directă cu recomandările CE prin MCV, 
a susţinut unul dintre purtătorii de cuvânt ai Comisiei Europene. 
”Comisia Europeană urmăreşte cu mare îngrijorare evenimentele recente privind respectarea literei legii în 
România. Atât conţinutul cât şi procedura ultimelor schimbări, realizate prin ordonanţă de urgenţă, fără o 
consultare cu judiciarul, par să fie în contradicţie directă cu recomandările Comisiei, făcute prin Mecanismul de 
Cooperare şi Verificare, susţinut de toate statele membre. 
Aşadar, Comisia va solicita explicaţii Guvernului României privind modificările recente. Permiteţi-mi să vă amintesc 
că raportul nostru din luna noiembrie cere României <să creeze un sistem robust şi independent pentru numirea 
procurorilor, bazat pe criterii clare şi transparente>. De asemenea, cere <revizuirea legilor justiţiei, luând în 
considerare recomandările făcute în MCV şi emise de Comisia de la Veneţia şi GRECO>. 
Modificările recente urmează o altă direcţie. Cum am mai spus, România trebuie să reia urgent procesele de 
reformă. Acest lucru înseamnă să meargă înainte, nu înapoi şi să se abţină de la orice paşi care inversează 
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progresul îndeplinit în ultimii ani”, a declarat unul dintre purtătorii de cuvânt ai Comisiei Europene la solicitarea 
MEDIAFAX. 
OUG pentru modificarea legilor justiţiei şi a unor regulamente privind admiterea la INM a fost adoptată, marţi, în 
şedinţa de Guvern, a anunţat ministrul Justiţiei, Tudorel Toader. Ministrul a subliniat că propunerile de modificare 
au venit din partea CSM. 
Actul normativ adoptat de Executiv prevede o serie de modificări, precum numirea procurorilor de rang înalt sau 
chiar atribuţiile şefului Secţiei de anchetă. Una dintre prevederi arată că şeful Secţiei de anchetă poate dispune 
asupra tuturor soluţiilor cu magistraţi. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Şeful DIICOT: Vom prezenta Ministerului Public şi Ministerului Justiţiei o propunere de reconfigurare a 
competenţei pe evaziune fiscală 
DIICOT va transmite către Ministerul Public şi Ministerul Justiţiei o propunere de reconfigurare a competenţei 
instituţiei cu privire la infracţiunea de evaziune fiscală, mai precis în sensul stabilirii unui prag valoric însemnat al 
prejudiciului cauzat bugetului. 
„Urmarea analizei proprii, va fi prezentată spre apreciere conducerilor Ministerului Public şi Ministerului Justiţiei o 
propunere de reconfigurare a competenţei materiale a DIICOT cu privire la infracţiunea de evaziune fiscală, în 
sensul stabilirii unui prag valoric însemat al prejudiciului cauzat bugetului consolidate al statului asociat sau cu 
constituirea unui grup infracţional organizat , o propunere cu privire la reanalizarea infracţiunii prevăzute de art. 
367 din Codul penal în conformitate cu Convenţiile Naţiunilor Unite împotriva criminalităţii transnaţionale 
organizate adoptate la New York la data de 15 noiembrie 2000 şi totodată o propunere privind modificarea art.86 
alin.2 din OUG 194/2002 privind regimul străinilor în România”, a declarat Felix Bănilă, şeful DIICOT, la conferiţa 
ce vizează bilanţul pe 2018 al instituţiei. 
Totodată, referitor la combaterea fenomenului de criminalitate transnaţională, Bănilă a mai spus că se impune 
continuarea dialogului cu MAI. 
„În acest context, se impune continuarea dialogului cu factorii de conducere din cadrul M.A.I. - I.G.P.R. pentru 
sincronizarea eforturilor Direcţiei de Combatere a Criminalităţii Organizate, unitatea specializată a Poliţiei 
Române, cu cele ale D.I.I.C.O.T. în combaterea fenomenului, urmărindu-se prin aceasta obţinerea premiselor 
pentru o mai amplă reorganizare a celei dintâi, în vederea eficientizării alocării de resurse materiale şi umane 
către zonele de interes operativ”, a mai spus Bănilă. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Secţia de anchetare a magistraţilor a făcut A PATRA cerere către DNA pentru preluarea dosarului Tel Drum 
Secţia de anchetare a magistraţilor a transmis către DNA o a patra cerere de preluare a dosarului Tel Drum 
deoarece, potrivit unor surse judiciare, în cauză sunt vizaţi şi magistraţi. Procurorii DNA au primit şi un termen de 
transmitere a dosarului. 
Reprezentanţii Secţiei de anchetă a magistraţilor au transmis către DNA o nouă cerere de transmitere a dosarului 
Tel Drum, potrivit unor surse judiciare. Aceleaşi surse au precizat, pentru MEDIAFAX, că în respectiva cauză sunt 
vizaţi magistraţi. 
Totodată, procurorii DNA au primit şi un termen de predare a respectivei cauze către Secţia de anchetare a 
magistraţilor. 
Aceasta este a patra cerere a Secţiei de anchetare a magistraţilor către DNA. 
DNA arată, într-un răspuns iniţial pentru MEDIAFAX, că Secţia de anchetare a magistraţilor a cerut în trei rânduri 
preluarea dosarului Tel Drum, toate solicitările fiind respinse de către reprezentaţii Direcţiei. Potrivit DNA, ultima 
cerere, din ianuarie 2019, Secţia invoca drept motiv faptul că sunt şi magistraţi vizaţi în dosar. 
În dosarul „Tel Drum”, în 13 noiembrie, procurorii DNA au anunţat, oficial, că Liviu Dragnea este urmărit penal 
pentru constituirea unui grup infracţional, abuz în serviciu şi infracţiuni privind deturnarea de fonduri europene, 
în legătură cu favorizarea companiei în privinţa acordării de contracte. Faptele ar fi fost comise în perioada în care 
era preşedinte al Consiliului Judeţean Teleorman. 
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„Până în acest moment, nici autoritatea de management (Ministerul Dezvoltării Regionale şi Fondurilor Europene) 
nu s-a constituit parte civilă cu privire la sumele ce ar fi fost obţinute nelegal din fonduri europene de peste 20 
milioane euro), nici Consiliul judeţean Teleorman nu s-a constituit parte civilă cu privire la prejudiciul ce ar fi fost 
produs prin infracţiunile de abuz în serviciu ( peste 31 milioane lei)", au transmis procurorii. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Laura Codruţa Kovesi, devansată de un procuror francez în votul Consiliului UE privind procurorul european. 
Care sunt următoarele etape în procedura de selecţie 
Procurorul Jean-François Bohnert, din Franţa, s-a clasat pe primul loc în urma votului reprezentanţilor permanenţi 
ai statelor în Consiliul Uniunii Europene privind desemnarea procurorului-şef european, afirmă surse citate de 
site-ul de ştiri New Europe. 
Conform surselor citate, în urma votului reprezentanţilor statelor membre UE, Jean-François Bohnert, din Franţa, 
a obţinut 50 de puncte, fiind urmat de Laura Codruţa Kovesi, din România, şi de germanul Andres Ritter cu un scor 
egal, de 29 de puncte. 
Pe 4 februarie, preşedintele Parlamentului European, Antonio Tajani, a transmis că Laura Codruţa Kovesi se află 
pe lista scurtă a celor trei procurori care candidează pentru şefia Parchetului European, fiind favorită. "În 
conformitate cu Articolul 14(2) al Regulamentului Consiliului UE 2017/1939 privind implementarea planului de 
intensificare a cooperării în cazul Biroului Parchetului Public European, grupul de selecţie a lucrat intens în 
ultimele săptămâni. Grupul de selecţie transmite Parlamentului European şi Consiliului UE lista scurtă, în 
conformitate cu Articolul 14(3) al Regulamentului (UE) 2017/1939 şi al regulilor VI(1) şi VII(1) ale grupului de 
selecţie, cu următoarea ordine a preferinţelor: 
1. Laura Codruţa Kovesi (România) 
2. Jean-Francois Bohnert (Franţa) 
3. Andres Ritter (Germania)", preciza Antonio Tajani în documentul trimis pe 4 februarie. 
Cei trei candidaţi urmează să fie audiaţi în Parlamentul European de Comisia pentru Control Bugetar şi de Comisia 
pentru Libertăţi Civile, Justiţie şi Afaceri Interne (LIBE). După negocieri, un singur candidat va fi propus votului 
plenului Parlamentului European, care va lua decizia prin majoritate absolută. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 ONG-uri solicită PSD să nu-l propună pe Mircea Drăghici la șefia AEP 
Organizațiile nonguvernamentale își declară „indignarea” față de posibilitatea ca la conducerea Autorității 
Electorale Permanente (AEP) să fie propus Mircea Drăghici, trezorierul PSD. „Numirea unei persoane care este 
cercetată penal pentru fapte care au legătură cu utilizarea ilegală a fondurilor pentru subvenții primite de partide 
constituie un derapaj major și poate conduce la pierderea credibilității instituției”, susțin organizațiile semnatare. 
„Considerăm că AEP a realizat pași semnificativi în transparentizarea procesului electoral, inclusiv prin 
introducerea sistemului SIMPV, dar și prin măsuri care au legătură cu finanțarea partidelor politice și campaniilor 
electorale. Pentru ca acest progres să continue, la conducerea instituției trebuie numită o persoană asupra 
căreia să nu planeze suspiciuni de utilizare ilegală a fondurilor publice și care să poată susține în continuare 
procesul de transparentizare a modului în care se realizează finanțarea partidelor politice”, transmit organizațiile 
printr-un comunicat de presă. 
Acestea invocă și fondurile care trebuie distribuite partidelor cu titlu de subvenții pentru partide. 
„Acest fapt este și mai important dacă luăm în calcul majorările semnificative ale cuantumului subvențiilor către 
partidele politice. Reamintim că o lege inițiată de domnul Drăghici a majorat valoarea pentru subvenții în 2018, 
specificând că suma alocată anual partidelor politice de la bugetul de stat este de cel puțin 0,01% și de cel mult 
0,04% din produsul intern brut. Spre exemplu, în februarie 2019 subvenția a fost de 13,3 milioane de lei 
comparativ cu 3,8 milioane de lei în februarie 2018”, arată organizațiile. 
Semnatarii argumentează în sprijinul cererii lor și faptul că Mircea Drăghici ar fi într-un „potențial conflict de 
interese”. 
 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
„Poziția ocupată de domnul Mircea Drăghici până în momentul de față, aceea de trezorier al Partidului Social 
Democrat, îl plasează într-un potențial conflict de interese dacă va fi numit în funcția de președinte AEP. 
Domnia sa va fi chemat să coordoneze operațiuni de transparentizare pentru fondurile publice pe care tot dânsul 
le-a gestionat în anii anteriori. În plus, poate plana o suspiciune în situațiile în care se vor discuta acțiuni ale 
Partidului Social Democrat în campaniile electorale, dat fiind faptul că Mircea Draghici a fost implicat până la nici 
3 luni înaintea alegerilor în strucurile executive ale partidului, cu rol semnificativ in planificarea campaniilor 
electorale. Reamintim și că în următorii 2 ani în România se vor derula patru rânduri de alegeri, iar rolul AEP este 
unul semnificativ în desfășurarea optimă și credibilă a acestora, întrucât va gestiona verificarea fondurilor utilizate 
în campanie și decontarea acestora, după caz”, se arată în comunicat. 
„În acest context, solicităm Partidului Social Democrat să retragă această propunere. Solicităm, de asemenea, 
tuturor partidelor parlamentare să identifice candidați fără probleme de credibilitate, care pot contribui la 
dezvoltarea funcționării instituției publice și la transparentizarea proceselor electorale”, încheie organizațiile 
semnatare. 
Scrisoarea este semnată de Asociaţia CIVICA, Centrul pentru Studiul Democrației (CSD), Centrul pentru Inovare 
Publică, Centrul Român de Politici Europene (CRPE), Centrul pentru Jurnalism Independent (CJI), Centrul de 
Resurse pentru participare publică (Ce-re), Centrul pentru Resurse Civice, Expert Forum (EFOR), Freedom House, 
Romania, Frontline Club, Forum Apulum, Funky Citizens, Geeks for Democracy și Mircea Kivu, sociolog. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 ROMGAZ semnează scrisoarea de intenţie pentru utilizarea Coridorului Sudic 
Documentul este adresată SGC Advisory Council, prezidat de Preşedintele Republicii Azerbaidjan, Ilham Aliyev, 
precizează compania într-un comunicat. 
Romgaz a participat la a cincea întâlnire anuală a Southen Gas Corridor Advisory Council (SGC Advisory Council), 
ocazie cu care a reiterat suportul pentru dezvoltarea proiectului Coridorului Sudic, însă cu luarea în calcul a 
continuării infrastructurii de transport, prin finalizarea Interconectorului Bulgaria – Grecia şi a Proiectului BRUA, în 
contextul dezvoltării relaţiilor cu Azerbaidjan şi a potenţialului parteneriat cu compania SOCAR. 
„Prin semnarea acestui document, Romgaz şi implicit România intenţionează să devină un actor important, cu rol 
strategic în regiune şi un partener de încredere pentru ţările implicate în realizarea acestor proiecte de anvergură. 
România este deja implicată în dezvoltarea Coridorului Vertical şi este interesată de preluarea unor volume 
importante de gaz din Coridorul Sudic. În acest context, Romgaz va continua dezvoltarea relaţiilor de colaborare 
cu companii similare, implicate în construcţia şi exploatarea Coridorului Sudic”, declară directorul general al 
Romgaz Adrian Volintiru. 
În cadrul vizitei oficiale efectuate de delegaţia Romgaz în Azerbaidjan, au avut loc întâlniri bilaterale cu 
reprezentanţii companiei SOCAR, în vederea continuării discuţiilor şi stabilirii liniilor directoare de colaborare 
pentru perioada următoare. Reprezentanţii SOCAR şi-au manifestat interesul de a deveni parteneri ai Romgaz în 
proiecte de interes comun şi de a activa nu doar în România şi Azerbaidjan, ci şi în alte ţări cu potenţial pentru 
ambele companii. 
Adrian Volintiru a declarat: „Vizita de la SOCAR, vine în contextul identificării de noi oportunităţi de colaborare 
care să confere o poziţionare de importanţă strategică pentru România în regiune şi care poate oferi noi 
oportunităţi de afaceri pentru Romgaz. Disponibilitatea SOCAR de a identifica împreună cu Romgaz variante de 
colaborare, confirmă recunoaşterea companiei Romgaz ca partener solid în planurile viitoare de dezvoltare 
regională.” 
La cea de-a cincea întâlnire a SGC Advisory Council au participat reprezentanţi ai Ministerului Energiei din 
România, Azerbaidjan, Turcia şi a celorlalte state implicate în proiect, alături de înalţi responsabili europeni 
precum şi de reprezentanţi ai Băncii Mondiale, BEI, BERD şi International Finance Corporation (IFC). 
(Sursa: Mediafax) 
 

 #Romania2019.eu/ Preşedinţia română a Consiliului UE a obţinut susţinerea finală a statelor membre pentru 
Directiva Gazelor Naturale 
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Comitetul Reprezentanţilor Permanenţi ai guvernelor statelor membre a aprobat acordul provizoriu obţinut de 
preşedinţia română a Consiliului Uniunii Europene cu Parlamentul European, iar următorul pas pentru adoptarea 
Directivei Gazelor naturale este votul în Parlamentul European, a anunţat, joi, Ministerul Energiei. 
'Sunt foarte mulţumit că am ajuns la un acord atât de repede. Acest acord elimină o lacuna din cadrul legislativ al 
UE în domeniul energiei şi va garanta o aplicare coerentă a normelor Uniunii Energetice în întreaga UE. Obţinerea 
celor două acorduri politice consecutive ne apropie de momentul adoptării Directivei Gazelor şi închiderii acestui 
dosar sub Preşedinţia română', a declarat Anton Anton, ministrul Energiei. 
Revizuirea directivei privind Gazele Naturale este extrem de importantă pentru consolidarea securităţii energetice 
a Uniunii Europene. Preşedinţia României la Consiliul UE a avut un rol crucial în aceste negocieri care aduc garanţii 
că regulile Uniunii Energetice se vor aplica şi în cazul conductelor de gaze către şi din ţările terţe, susţin 
reprezentanţii Ministerului Energiei.  
Acest dosar se află în discuţii la nivel european de peste un an. Modificarea directivei a fost propusă de Comisia 
Europeană în noiembrie 2017, Parlamentul European adoptându-şi poziţia cu privire la dosar în aprilie 2018. 
Consiliul UE, sub Preşedinţia României la Consiliul Uniunii Europene, a ajuns la o poziţie comună pe data de 8 
februarie 2019. 
Potrivit sursei citate, modificarea directivei privind Gazele Naturale va face cadrul juridic al Uniunii Europene 
aplicabil în egală măsură pe tot teritoriul UE, va spori transparenţa şi va asigura certitudinea juridică atât pentru 
investitorii în infrastructura de gaz, cât şi pentru utilizatorii reţelelor. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 OMV Petrom: Ne dorim sa continuam proiectul din Marea Neagra, dar deocamdata nu se intrunesc toate 
conditiile 
OMV Petrom isi doreste foarte mult sa continue proiectul de gaze din Marea Neagra, insa, deocamdata, nu se 
intrunesc conditiile necesare pentru a fi luata decizia de a merge mai departe, a declarat, miercuri, Christine 
Verchere, CEO al OMV Petrom, intr-o conferinta pe teme energetice. 
"Marea Neagra este o oportunitate uriasa pentru OMV Petrom si pentru Romania. Insa, pentru a merge mai 
departe, este nevoie sa ai piata libera de gaze, fiscalitate stabila si infrastructura-cheie. Este un proiect cu 
adevarat important si ne dorim sa mergem mai departe, asa ca vom continua sa dialogam cu autoritatile, care, si 
ele, vor sa mergem mai departe, sa gasim cea mai buna solutie", a spus oficialul companiei petroliere. 
Ea a aratat ca in prezent nu sunt intrunite conditiile necesare pentru ca OMV Petrom si ExxonMobil, compania 
partenera in proiectul Neptun Deep, sa ia decizia finala de investitii. 
"Investitorii au nevoie de stabilitate, de predictibilitate. Este un criteriu atat de important pentru o investitie atat 
de importanta. Trebuie sa stim cat va fi factura fiscala, trebuie sa intelegem pe cel fel de piata activam si avem 
nevoie de o piata libera", a sustinut Verchere. 
Oficialul OMV Petrom a amintit ca Romania importa doar 12% din consumul de gaze si a apreciat ca "acest lucru 
este ceva fenomenal, insa este nevoie de investitii sa ramana asa". 
Pentru acest an, compania a anuntat ca va scadea cu 17% nivelul investitiilor, pana la 3,7 miliarde de lei, de la 4,3 
miliarde de lei in 2018, ca urmare a instabilitatii legislative. 
Intrebata unde va fi vandut gazul din Marea Neagra, Verchere a aratat ca prima piata vizata este cea mai 
apropiata, respectiv Romania, insa a reiterat ca, in acest sens, un rol crucial il joaca infrastructura necesara. 
"Este foarte important sa fie protejat consumatorul vulnerabil, pe masura ce pretul energiei creste", a subliniat 
oficialul Petrom. 
La inceputul acestei luni, in raportul privind rezultatele anului trecut, compania preciza ca mediul legislativ actual 
din Romania nu ofera premisele necesare pentru o decizie de investitie in Marea Neagra, in contextul in care, in 
ultimele luni, s-a observat o serie de initiative fiscale si de reglementare discutate si/sau implementate, fapt ce 
sporeste volatilitatea legislativa si influenteaza intreg mediul de afaceri. 
"Un cadru fiscal si de reglementare stabil, predictibil si favorabil investitiilor reprezinta o cerinta esentiala pentru 
dezvoltarea investitiilor noastre viitoare, atat onshore, cat si offshore. Legea privind activitatile offshore a intrat in 
vigoare la jumatatea lunii noiembrie 2018. La sfarsitul anului 2018, Guvernul a aprobat Ordonanta de Urgenta nr. 
114, introducand masuri care afecteaza mai multe sectoare. Printre aspectele principale care afecteaza activitatea 
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noastra se numara stabilirea de preturi reglementate la gaze naturale si energie electrica pe o perioada de trei 
ani, precum si majorarea contributiei financiare aplicate cifrei de afaceri din activitatile de gaze naturale si energie 
electrica. Actualmente, suntem in curs de evaluare a impactului asupra operatiunilor noastre, deoarece legislatia 
secundara inca nu a fost emisa", se spune in comunicat. 
Potrivit sursei citate, in privinta riscului de reglementare, societatea se afla in dialog cu autoritatile romane pe 
subiecte relevante pentru industrie. 
"In ultimele luni am observat o serie de initiative fiscale si de reglementare discutate si/sau implementate. Acest 
lucru sporeste volatilitatea legislativa si influenteaza intreg mediul de afaceri", afirma compania. 
In ceea ce priveste zacamintele din Marea Neagra, in opinia reprezentantilor OMV Petrom, mediul legislativ actual 
nu ofera "premisele necesare pentru o decizie de investitie in valoare de cateva miliarde".  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Primăria Capitalei anunţă că impozitele la locuinţe vor fi indexate la rata inflaţiei. Cu cât va creşte contribuţia 
pentru un apartament de patru camere 
Primăria Capitalei a anunţat, miercuri, că instituţia trebuie să indexeze nivelurile impozitelor din Bucureşti la rata 
inflaţiei, astfel că din 2020 bucureştenii vor plăti mai mult la impozite pentru locuinţe sau autoturisme. 
„Primăria Capitalei are obligaţia legală să modifice taxele şi impozitele în funcţie de indicele de inflaţie (…) Având 
în vedere faptul că prevederea legală este imperativă, instituţia noastră a pus în dezbatere publică proiectul de 
impozite şi taxe locale pe anul 2020 ce prevede indexarea nivelurilor impozitelor şi taxelor locale cu un coeficient 
de inflaţie de 4,6%”, se arată într-un comunicat de presă, transmis miercuri, de Primăria Capitalei. 
Astfel, potrivit reprezentanţilor PMB, din 2010, creşterile vor fi următoarele: 
Creşterile pentru locuinţe persoane fizice rezidenţe sunt de 4-7 lei garsonieră; 4-9 lei apartament cu 2 camere; 7-
12 lei apartament cu 3 camere; 9-18 lei apartament cu 4 camere. 
Creşterile pentru mijloacele de transport se diferenţiază în funcţie de capacitatea cilindrică astfel, pentru 
autoturisme cu capacitatea cilindrică de până la 2000 cmc nu există creştere, întrucât coeficientul de indexare 
este mic, iar pentru autoturisme cu capacitatea cilindrică de peste 2000 cmc creşterile variază, între 10 şi 294 de 
lei. 
Nivelul impozitului pentru autovehiculele cu masă maximă autorizată, egală sau mai mare de 12 tone, nu a fost 
indexat, întrucât nivelul impozitului a fost prevăzut la punctele 94 şi 95 din O.U.G. nr.79/2017 pentru modificarea 
şi completarea Legii nr.227/2015. 
„Mai mult decât atât, facem precizarea că, potrivit prevederilor Legii nr. 52/2003 privind transparenţă decizională 
în administraţia publică, proiectul de act normativ este necesar a fi adus la cunoştinţă publică, cu cel puţin 30 de 
zile lucrătoare înainte de supunerea spre analiză, avizare şi adoptare de către autorităţile publice”, se mai arată în 
comunicatul Primăriei. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Preşedintele Administraţiei Fondului pentru Mediu: Din martie se acordă finanţări pentru panouri 
fotovoltaice 
Programul coordonat de Administraţia Fondului pentru Mediu, prin care 30.000 de locuinţe pot accesa finanţare 
pentru instalarea de panouri fotovoltaice va începe în a doua jumătate a lunii martie, a anunţat Cornel Brezuică, 
preşedinte al Administraţiei Fondului pentru Mediu, la ZF Power Summit 2019. 
„Anul acesta vom pune în funcţiune programul, pentru că suntem la final cu toate procedurile administrative şi 
apreciem că după jumătatea lunii martie persoanele fizice pot beneficia de finanţare. Bugetul este pentru 30.000 
de locuinţe, împărţite pe cele 7 regiuni”, a spus Cornel Brezuică. 
Pentru acest program, Administraţia a atras circa 115 milioane de euro din fonduri europene. „O persoană poate 
beneficia de suma de 20.000 de lei pentru instalaţie, reprezentând 90% din totalul investiţiei”, spune Brezuică. 
În context, Toader Pasti, cofondator energiaTa, comunitatea prosumerilor, a explicat care este procedura pentru a 
deveni prosumer - producător de energie electrică. Procedura are mai multe componente: autorizarea de 
construcţie, contactarea instalatorului din zona respectivă, iar apoi alegerea furnizorului. „Problemele pe care noi 
le-am sesizat este o reticenţă de a se înscrie, care se leagă de faptul că nu este precizată durata. Practic vorbim de 
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o subvenţie europeană de aproximativ 50 de milioane de euro. Beneficiarii vor fi aleşi pe sistemul primul venit, 
primul servit. Instalatorii nu ştiu cum să gestioneze acest flux de zeci de mii de oameni. Sunt sume foarte mari pe 
care instalatorii le pun în joc si apoi îşi iau banii de la Administraţia Fondului pentru Mediu”, a spus Pasti la ZF 
Power Summit. 
Unul din principalele impedimente este numărul mic de instalatori - puţin peste 40 de persoane - care vor avea 
zeci de mii de solicitări, spune Mihai Pasti. 
„Energia pe care o vinzi în reţea, o vinzi undeva la 22 de bani”, a precizat Pasti. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Acordul obţinut de România pentru dosarul Dreptului de autor în Piaţa Unică Digitală a fost validat 
Acordul obţinut de România pentru dosarul Dreptului de autor în Piaţa Unică Digitală a fost validat de statele 
membre UE, arată un comunicat al Ministerului Culturii şi Identităţii Naţionale remis MEDIAFAX. 
România încearcă să deblocheze unul dintre cele mai dificile dosare aflate în discuţie la nivel european, cel care 
priveşte Directiva Dreptului de autor în Piaţa Unică Digitală. Potrivit reprezentanţilor Ministerului Culturii, acordul 
politic obţinut de România, aflată la preşedinţia Consiliului Uniunii Europene, cu Parlamentul European a fost 
validat miercuri de statele membre UE, în cadrul reuniunii Comitetului Reprezentanţilor Permanenţi (COREPER). 
"Susţinerea acordată de Statele Membre UE demonstrează faptul că România a reuşit să obţină un compromis 
echitabil, care va permite modernizarea cadrului legislativ actual în materie de drept de autor, în linie cu evoluţiile 
digitale. Directiva va avea un impact major atât pentru creatori, ale căror drepturi trebuie să fie pe deplin 
respectate, cât şi pentru cetăţenii europeni, care trebuie să profite de beneficiile aduse de Piaţa Unică Digitală. 
Am obţinut astăzi un succes şi vă asigur că, în continuare, va rămâne o prioritate pentru Preşedinţia României să 
depunem toate eforturile necesare încheierii dosarelor-cheie aflate pe agenda Uniunii Europene", spune Ministrul 
Culturii şi Identităţii Naţionale, Valer-Daniel Breaz. 
Proiectul de directivă abordează o gamă largă de chestiuni, care pot fi împărţite în trei categorii. În primul rând, 
este vorba despre adaptarea excepţiilor/limitărilor în materie de drepturi de autor la mediul digital şi la cel 
transfrontalier, astfel încât directiva introduce excepţii obligatorii de la drepturile de autor în scopul extragerii de 
text şi de date, al activităţilor didactice online şi al conservării şi difuzării online a patrimoniului cultural. În al 
doilea rând, este vizată îmbunătăţirea practicilor de acordare a licenţelor pentru a se asigura un acces mai larg la 
conţinut. Astfel, directiva prevede norme armonizate care ar facilita exploatarea operelor care au încetat să fie 
comercializate (opere aflate în afara circuitului comercial), emiterea de licenţe colective cu efecte extinse şi 
obţinerea drepturilor pentru filme prin intermediul platformelor video la cerere. În cel de-al treilea rând, se are în 
vedere realizarea unei pieţe funcţionale a drepturilor de autor, directiva introducând un nou drept pentru editorii 
de presă în ceea ce priveşte utilizarea digitală a publicaţiilor lor de presă. Autorii operelor incluse în publicaţiile de 
presă în cauză vor avea dreptul la o cotă din veniturile obţinute de editorii de presă rezultate din acest nou drept. 
În ceea ce priveşte platformele de partajare de conţinut online, directiva clarifică cadrul juridic în care acestea 
funcţionează. Aceste platforme trebuie în principiu să obţină o licenţă pentru operele protejate prin drepturi de 
autor încărcate de utilizatori, cu excepţia cazului în care sunt îndeplinite anumite condiţii prevăzute în directivă. 
Potrivit oficialilor români, directiva consacră dreptul autorilor şi al artiştilor interpreţi sau executanţi la o 
remuneraţie corespunzătoare şi proporţională în momentul acordării de licenţe sau al transferării drepturilor lor, 
introduce o obligaţie de transparenţă în ceea ce priveşte exploatarea operelor licenţiate şi un mecanism de 
ajustare a remuneraţiilor, precum şi un mecanism de soluţionare alternativă a litigiilor. Dezvoltatorii de software 
sunt excluşi de la aceste norme, se arată în comunicat. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Microsoft: Organizaţii politice din Europa, inclusiv din România, vizate de atacuri cibernetice ruse 
Organizaţii şi instituţii din Europa, inclusiv din România, au fost vizate de atacuri cibernetice ruse, în perspectiva 
scrutinului europarlamentar, anunţă compania americană Microsoft, dar Moscova a negat orice implicare în 
aceste acţiuni informatice. 
"În curând, milioane de europeni vor merge la vot pentru scrutinul Parlamentului European şi pentru alte alegeri 
naţionale. Credem că este esenţial ca organizaţii care susţin procesul democratic să aibă acces la sisteme de 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
ultimă generaţie în materie de securitate cibernetică, dat fiind că am observat şi continuăm să observăm eforturi 
ale naţiunilor şi ale altora de influenţare a alegerilor în democraţii din întreaga lume, inclusiv din Europa", anunţă 
Microsoft într-un comunicat postat pe un blog al companiei, precizând că va implementa sistemul Microsoft 
AccountGuard în noi pieţe din Europa. 
"Am observat cu toţii atacuri cibernetice şi campanii pentru dezinformare în scrutinul prezidenţial desfăşurat în 
Franţa în anul 2017, iar liderii europeni au avertizat recent că atacurile vor continua în Europa în 2019. Experţii 
Microsoft au observat recent acţiuni vizând instituţii democratice din Europa (...). Aceste atacuri nu se limitează la 
campaniile electorale, ci vizează frecvent institute de analiză şi organizaţii non-profit active în domenii asociate 
democraţiei, integrităţii electorale şi politicilor publice, entităţi care sunt adesea în contact cu oficiali 
guvernamentali. Spre exemplu, Microsoft a depistat recent atacuri care au vizat angajaţi ai Consiliului german 
pentru Relaţii Externe (German Council on Foreign Relations), ai filialelor din Europa ale Institutului Aspen şi ai 
Fondului german Marshall", precizează compania. 
"Atacurile împotriva acestor organizaţii, pe care le dezvăluim cu permisiunea lor, au vizat 104 conturi online ale 
unor angajaţi din Belgia, Franţa, Germania, Polonia, România şi Serbia. Centrul Microsoft pentru contracararea 
riscurilor cibernetice (MSTIC) continuă să investigheze sursele acestor atacuri, dar credem că multe dintre ele 
provin de la un grup numit Strontium. Atacurile au avut loc în perioada septembrie - decembrie 2018", subliniază 
Microsoft. 
Grupul de hackeri "Strontium" este suspectat de legături cu Rusia, care, conform publicaţiei germane Der 
Standard şi cotidianului american The New York Times, a negat orice implicare în atacuri informatice. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Alianţa Nord-Atlantică respinge ameninţările Rusiei la adresa Statelor Unite şi Europei, considerându-le 
"inacceptabile" 
Afirmaţiile preşedintelui Vladimir Putin, care a ameninţat că Rusia ar putea ataca Statele Unite şi ţări europene 
care ar găzdui rachete nucleare americane, sunt "inacceptabile", anunţă Alianţa Nord-Atlantică, respingând 
acuzaţiile Moscovei privind sistemele antibalistice NATO din România.rsă foto: Mediafax 
"Afirmaţiile Rusiei cu ameninţări la adresa aliaţilor sunt inacceptabile. Îndemnăm Rusia să se concentreze pe 
revenirea la respectarea Tratatului Forţelor Nucleare Intermediare", a declarat Piers Cazalet, un purtător de 
cuvânt al Alianţei Nord-Atlantice. 
"NATO este o alianţă defensivă, pregătită să apere toate statele membre de orice ameninţare. Nu vrem o nouă 
cursă a înarmării, iar aliaţii au îndemnat în mod repetat Rusia să distrugă în mod verificabil rachetele cu rază 
medie de acţiune", a subliniat Piers Cazalet, citat de agenţiile de presă AFP şi DPA. 
Oficialul NATO a subliniat, potrivit ediţiilor italiană şi spaniolă a agenţiei de presă Sputnik, că acuzaţiile Rusiei 
referitoare la sistemele antibalistice NATO din România şi Polonia sunt "lipsite de fundament" şi constituie o 
"încercare de distragere a atenţiei de la propria încălcare a Tratatului INF". 
Preşedintele Vladimir Putin a avertizat miercuri că Rusia va adopta măsuri simetrice şi asimetrice dacă Statele 
Unite amplasează rachete atomice în Europa după eventuala anulare a Tratatului Forţelor Nucleare Intermediare 
(INF). "Eu am spus deja şi vreau să repet, iar acest lucru este vital să fie repetat: Rusia nu va fi prima ţară care să 
amplaseze astfel de rachete în Europa. Dacă vor fi produse şi trimise astfel de rachete în Europa, iar Statele Unite 
au un astfel de plan (...), acest lucru va deteriora puternic situaţia securităţii internaţionale şi va genera 
ameninţări grave pentru Rusia, dat fiind că anumite rachete pot atinge Moscova în 10-12 minute. Acesta este un 
pericol foarte grav pentru noi. În acest caz, vom fi nevoiţi şi vreau să subliniez acest lucru, vom fi nevoiţi să 
adoptăm măsuri simetrice şi asimetrice", a declarat miercuri Vladimir Putin, citat de agenţia Tass. "Rusia va fi 
nevoită să fabrice şi să amplaseze astfel de tipuri de arme, care vor fi utilizate nu doar asupra regiunilor din care 
avem o ameninţare directă, ci şi asupra regiunilor care găzduiesc centrele unde sunt luate deciziile de folosire a 
sistemelor de rachete care ne ameninţă", a atras atenţia liderul de la Kremlin. 
Săptămâna trecută, Vladimir Putin afirma că ţările europene din cadrul Alianţei Nord-Atlantice nu vor să 
găzduiască sisteme balistice ale Statelor Unite, dar nu îndrăznesc să se opună, deoarece au suveranitate limitată. 
"Credeţi că vreun stat european vrea să fie instalate în Europa rachete americane cu rază medie de acţiune? Nu 
vrea nimeni acest lucru, dar preferă să păstreze tăcerea. Unde este suveranitatea acestor ţări? Aparent, în ultimă 
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instanţă, se pare că sunt interesate în general de apartenenţa la Alianţa Nord-Atlantică şi au delegat o parte din 
suveranitate acestei organizaţii", a declarat Vladimir Putin. 
Alianţa Nord-Atlantică pregăteşte măsuri defensive în contextul anulării Tratatului Forţelor Nucleare Intermediare 
(INF), a afirmat săptămâna trecută secretarul general NATO, Jens Stoltenberg, oferind asigurări că nu vor fi aduse 
arme atomice suplimentare în Europa, deşi Rusia consolidează arsenalul balistic neconvenţional. "Măsurile pe 
care Alianţa Nord-Atlantică trebuie să le ia vor fi adaptate unei situaţii în care sunt mai multe rachete ruse. Toate 
măsurile pe care le vom lua vor fi coordonate, moderate şi defensive; nu intenţionăm să amplasăm noi sisteme 
terestre de rachete nucleare în Europa. Rusia continuă să dezvolte şi să instaleze rachete SSC-8. Ştim cu toţii că un 
tratat care este respectat de o singură parte nu ne poate ţine în siguranţă. Desfăşurăm acţiuni de planificare în 
diverse domenii, inclusiv la nivel militar. Comandanţii noştri analizează o serie de opţiuni referitoare la modul în 
care trebuie să reacţionăm la faptul că Rusia amplasează mai multe rachete nucleare în Europa", a declarat Jens 
Stoltenberg. 
Preşedintele Donald Trump a anunţat că Statele Unite se vor retrage din Tratatul Forţelor Nucleare Intermediare 
(INF), acuzând Rusia de încălcarea acordului semnat în anul 1987. Tratatul semnat de Statele Unite cu Rusia 
prevede interzicerea rachetelor cu raze de acţiune cuprinse între 500 şi 5.500 de kilometri. Donald Trump susţine 
că Rusia a încălcat acest Tratat, dar Administraţia Vladimir Putin a acuzat în mai multe rânduri că sistemele 
balistice instalate de Statele Unite în Europa, inclusiv în România, constituie încălcări ale acordului. 
Washingtonul insistă că Administraţia de la Moscova a dezvoltat o nouă rachetă cu rază medie de acţiune, 
Novator 9M729 (SSC-8, potrivit terminologiei NATO), prin încălcarea Tratatului Forţelor Nucleare Intermediare. 
Acordul INF a intrat în vigoare în anul 1987, fiind semnat de preşedintele american de la acea vreme, Ronald 
Reagan, cu omologul său din Uniunea Sovietică, Mihail Gorbaciov. Potrivit cotidianului The New York Times, în 
afara faptului că Rusia ar fi încălcat Tratatul INF, Administraţia SUA vrea să renunţe la acest acord deoarece este 
constrânsă să nu dezvolte armament care ar putea fi folosit pentru descurajarea Chinei în consolidarea poziţiei în 
vestul Oceanului Pacific. Dat fiind că nu este semnatară a Tratatului INF, China a putut dezvolta rachete nucleare 
cu raze medii de acţiune. 
Administraţia Vladimir Putin a criticat de nenumărate ori iniţiativa SUA de a instala elemente antirachetă, în 
cadrul NATO, în România şi Polonia, precum şi montarea unui sistem antibalistic în Coreea de Sud. Washingtonul 
şi NATO susţin că instalaţiile antirachetă din Europa nu sunt îndreptate contra Rusiei, vizând contracararea 
ameninţărilor balistice din Iran, în timp ce sistemul din Coreea de Sud vizează ameninţarea nord-coreeană. 
Relaţiile dintre Rusia şi Occident sunt grav afectate de crizele din Ucraina şi Siria. 
Recent, Administraţia Vladimir Putin l-a convocat pe ataşatul militar al Statelor Unite pentru a-i transmite o 
propunere de măsuri în sensul menţinerii Tratatului Forţelor Nucleare Intermediare (INF). Printre măsurile 
propuse de Rusia se numără distrugerea instalaţiilor de lansare MK-41, folosite inclusiv în sistemul balistic Aegis 
Ashore, montat în România şi care urmează să fie amplasat şi în Polonia. "Ministerul rus al Apărării invită partea 
americană, în perioada premergătoare anulării Tratatului INF, să ia măsurile necesare pentru revenirea la 
respectarea strictă a acordului prin distrugerea sistemelor de lansare terestre MK-41 dezvoltate pentru lansarea 
de rachete Tomahawk, a rachetelor cu raze de acţiune scurtă şi medie şi a dronelor militare care intră sub 
incidenţa Tratatului. Ataşatul militar al Ambasadei SUA din Moscova a fost invitat la Ministerul rus al Apărării 
pentru a i se înmâna o notificare", a comunicat joi seară Ministerul rus al Apărării. 
Alianţa Nord-Atlantică are propria responsabilitate pentru încălcarea Tratatului INF prin instalarea sistemelor 
balistice americane în România şi Polonia, a acuzat Administraţia Rusiei, îndemnând ţările din Europa să evite 
transformarea continentului în spaţiu de confruntare militară. "Din nefericire, state membre NATO au demonstrat 
că nu sunt pregătite pentru un dialog substanţial pe tema sistemelor balistice Mk-41, care sunt amplasate în 
România şi urmează să fie amplasate în Polonia anul viitor prin încălcarea Tratatului INF. Aceste instalaţii fac parte 
din sistemul balistic NATO, astfel că Alianţa este responsabilă direct de distrugerea Tratatului INF", a comunicat 
săptămâna trecută Ministerul rus de Externe. "Dacă aliaţii europeni ai Statelor Unite sunt într-adevăr interesaţi să 
menţină un control al armamentului eficient la nivel internaţional, dacă sunt interesaţi de neproliferare şi 
dezarmare, atunci nu ar trebui să urmeze orbeşte politicile SUA care au rolul dobândirii supremaţiei militare. În 
schimb, ar trebui să respecte interesele fundamentale de securitate şi să evite ca Europa să fie transformată din 
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nou într-un spaţiu de confruntare militară, lucru care inevitabil se va întâmpla dacă Statele Unite încep 
amplasarea acestor tipuri de rachete", a precizat Ministerul rus de Externe. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 MAE/Atenţionare de călătorie: Regatul Spaniei - grevă generală declanşată de "Intersindical - CSC" 
Ministerul Afacerilor Externe informează cetăţenii români care se află, tranzitează sau doresc să călătorească în 
Regatul Spaniei că, în conformitate cu datele transmise de autorităţile locale, joi, în comunitatea autonomă 
Catalonia va avea loc o grevă generală declanşată de gruparea sindicală Intersindical - CSC. 
Potrivit unui comunicat transmis de MAE, mijloacele de transport în comun vor funcţiona la o capacitate de 50% 
la orele de vârf şi 25% în restul zilei. Transportul feroviar RENFE va asigura doar 33% din garniturile obişnuite pe 
toată durata zilei, în timp ce conexiunile cu aeroportul El Prat vor fi diminuate cu 50%. De asemenea, nu este 
exclusă blocarea anumitor căi rutiere. 
Cetăţenii români pot solicita asistenţă consulară la numerele de telefon ale Consulatului General al României la 
Barcelona: +34934181535; +34934334223; +34934340220 şi al Ambasadei României la Madrid: +34917344004, 
apelurile fiind redirecţionate către Centrul de Contact şi Suport al Cetăţenilor Români din Străinătate (CCSCRS) şi 
preluate de către operatorii Call Center în regim de permanenţă. 
De asemenea, cetăţenii români care se confruntă cu o situaţie dificilă, specială, cu caracter de urgenţă au la 
dispoziţie şi telefonul de permanenţă al Consulatului General al României la Barcelona: +34661547853 şi cel al 
Ambasadei României în Regatul Spaniei: +34649656032. 
Ministerul Afacerilor Externe recomandă consultarea paginilor de Internet http://madrid.mae.ro, 
http://barcelona.mae.ro, http://bilbao.mae.ro; http://sevilla.mae.ro; http://ciudadreal.mae.ro, 
http://castellon.mae.ro; http://zaragoza.mae.ro, www.mae.ro şi reaminteşte faptul că cetăţenii români care 
călătoresc în străinătate au la dispoziţie aplicaţia "Călătoreşte în siguranţă" (http://www.mae.ro/app_cs), care 
oferă informaţii şi sfaturi de călătorie.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Protest al "Vestelor Galbene" în fața sediului ONU din Geneva 
Protestele "Vestelor Galbene" se extind. Câteva sute de francezi  au demonstrat în fața sediului ONU din Geneva. 
Poliția estimează că vor veni în Elveția circa 3. 000 de "Veste Galbene" și a luat măsuri de siguranță. Manifestația 
s-a desfășurat, însă, pașnic. 
Organizatorii au chemat oamenii în stradă pe rețele de socializare."Vestele Galbene" au devenit celebre pentru 
protestele masive începute în noiembrie și reluate în fiecare zi de sâmbătă. 
În unele cazuri au existat confruntări violente intre manifestanți și poliția franceză. Inițial spontană, mișcarea a 
început să se structureze și încearcă să se transforme în partid. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
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